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Tilltufsade av allt det som hände i världen och trötta efter år av intensivt
förändingsarbete hade vi inför det här läsåret behov av att "komma igen".

Som tema för läsåret valde vi Kram, en anokrym för
        
        Kunskap
        Relationer
        Ansvar
        Motivation

Läsåret har varit innehållsrikt, vilket syns i bildkavalkaden som följer. Vi har fått
återuppta projektresorna och studiebesöken. Vi har haft många gäster och olika
evenemang.

Tre större satsningar har genomsyrat läsåret:
Vi har för första gången fått ha speciallärare på heltid under ett helt läsår. 
Tack vare medel från Svenska kulturfonden har vi genomfört ett läsprojekt.
Alla kommunens skolor har satsat på Grön Flagg och sista skoldagen fick 
vi tillsammans med Ådalens skola hissa flaggan som tecken på gott arbete.

TACK för det här läsåret och skön sommar!

Kronoby, den 3 juni 2023, Viola Storbacka

R e k t o r n s  r a d e r



H ä n t  u n d e r
å r e t
Allvar och studier  har blandats med lek
och gemensamma upplevelser.

Läsårets inledning Ettornas utedag vid Merilä

Flyglinjens ettor testar flygsimulatorn
Deltagare i EU-komissionens

språkdagstävling

ABI23 inleder sitt sista läsår med stil



A n d r a
h ö j d p u n k t e r











L ä s p r o j e k t

Med understöd från Svenska Kulturfonden
har vi under läsåret haft ett läsprojekt för att
främja studerandenas intresse för läsning
och läsförståelse. Författarna Ulrika Hansson
och Emma Ahlgren besökte skolan och
berättade om sina författarskap.
Studerandena hade också haft möjlighet att
på förhand ställa frågor, som besvarades av
författarna. 

Vårt samarbete med biblioteket har bl.a.
synts i mycket populära popup-utlåningar i
skolan.



P o l i t i k e r s k o l a n
SU ordnade på hösten en politikerskola för samhällsengagerade på
gymnasienivå. Från KG deltog fyra studerande. I programmet ingick
bl.a studiebesök till riksdagen och norska ambassaden i Helsingfors.

Marina Tokou och Lina Sjöskog från SU kom till KG och ordnade olika
workshops där våra studerande skulle ta ställning till olika
samhällslfrågor.



I n f ö r
r i k s d a g s v a l e t

Inför valet ordnade KG valpaneldebatt med fem
inbjudna riksdagskandidater. 

Vi ordnade även skuggval för ettor och tvåor. 



P e n k k i s
Våra abiturienter bjöd på ett
högklassigt program under
ABIsney Premiären.

Alla lärare och studerande fick
svara på frågor eller utföra
trevliga och knepiga aktiviteter
utomhus för att lösa ut en
eftertraktad biljett till den
fenomenala premiären med
högklassigt program där såväl
lärare som studerande fick visa
prov på sina kunskaper inom
olika områden. 

Vi tackar våra abin för ett väl
genomtänkt program och fina
utrymmen.





D e  g a m l a s
d a n s

I år ville tvåorna satsa extra mycket
på de gamlas dans och ordnade
en kvällsföreställning för familj och
vänner.





F l y g l i n j e n
Under det här läsåret har flyglinjen fortsatt
sitt aktiva samarbete med Gamlakarleby
flygklubb. Vi har gjort studiebesök till
hangaren och flyg-simulatorn, till Menkijärvi
för glidflygning och till Patria Pilot Training i
Tammerfors.

Ett planerat besök till Green Flight Academy i
Skellefteå kunde inte genomföras då
reguljärflyget lades ner. I stället flög några
över med klubbens plan. Flygcertifikatet ger
många fördelar.



F l y g l i n j e n ,  v a d
h ä n d e r  s e n ?

Två blivande piloter
intervjuade i  TV-Nytt och

i Yle-artikel 17.5.2023
 Bilder: Kim Blåfield, Yle

 

Bland årets och tidigare studenter finns
flera mycket aktiva flygare med
drömmar om framtid inom flyget som
pilot eller varför inte flygplansdesigner?
Under flygaredagen 18.5 intervjuade
Emilia två av sina blivande lärare vid
Green Flight Academy

https://svenska.yle.fi/a/7-10034593


N a t u r l i n j e n

 Studerande som visat intresse för naturlinjen har
varit ute på sin fritid. De har besökt bl.a. Salamajärvi
nationalpark och Pesäkivet i Lochteå samt många
andra fina platser i vår näromgivning. 

 I maj hade vi en fin fredag ute längs med Öja
vandringsled tillsammans med utepedagogen Sofia
Nykvist. Att koka mat på trangia och avnjuta en god
måltid i gott sällskap i underbar miljö kändes för våra
studerande som en guldkant på vardagen. 
Vi tackar Gamlakarleby Fågel och Naturvänner för de
kikare vi fått till skolan. De kom väl till användning
under dagen.

Vi hade en studerande som deltog i en vandring i
Repovesi nationalpark tillsammans med BaseCamp
studeranden under ledning av naturguiderna från
OutdoorAcademy vid Kvarnen. Vi tackar för gott
samarbete och planerar ivrigt nästa års äventyr. 



J a k t

Höstterminen började med
andjakt och våra
jaktintresserade studerande
deltog ivrigt. 

Några få jaktintresserade har
varit på harjakt och
skogsfågeljakt i Nedervetil-
skogarna tillsammans med Tom
Forsström ett par gånger under
läsåret. Jaktlyckan har varit god
och stämningen på topp. 

I maj spenderade studerandena
en halv dag vid Kaustby
skjutbana. Vi tackar för ett gott
samarbete med nejdens
jaktföreningar.



G r ö n  F l a g g  o c h
m i l j ö r å d e t  

Grön Flagg är en del av det internationella EcoSchools-programmet,
som är världens ledande nätverk av skolor inom hållbar utveckling
och miljöcertifikat för det pedagogiska området.

Vi har jobbat tillsammans med Ådalens skola och haft ett gemensamt
miljöråd som jobbat flitigt med att lyfta upp vikten av att hålla rent
och framförallt att minska på matsvinnet. 

I maj blev vår rapport godkänd och vi får härmed titulera oss Grön
Flagg skola.

Neah Nyman (ersättare Ester Dahlskog), Nora Knippare (ersättare
Jennifer Sundelin), Filip Finnila, Emma Bexar och Hugo Käld har
deltagit i skolans första miljöråd. 

 



B o r t a p e r i o d
Under period 4 var många
tvåor på bortaperiod. I
samarbete med Kvarnen
ordnades Fysio och praktisk
formgivning. En studerande
vistades också i Canada.

Perioden avslutades med
PRAO.



E t t o r n a s
t e m a d a g a r  
2 3 - 2 4 . 2
På torsdagen åkte ettorna på
företagsbesök till Terjärv. Vi besökte
Robotion, MiniMaid och Rani Plast. 

På fredagen fokuserade vi på praktiska
övningar. På förmiddagen förberedde
studerandena mellanmål till
eftermiddagen samt deltog i musik- och
konstworkshoppar. På eftermiddagen
deltog ettorna i samarbetsövningar
ordnade av Folkhälsan, kommunens
utepedagog samt skolkuratorn. 



M u s i k

Luciamorgonen 13.12 firades stämningsfullt i kyrkan tillsammans
med Ådalens skola.

Under vecka 5 hade en grupp studerande musikprojekt. Lek,
övningar för tillit, samarbete, kropp och röst varvades med
stämövningar och sång. Den kör som bildades uppträder även på
vårens dimission.

II februari fick vi lyssna till Torbjörn Näsbom på nyckelharpa och
kontrabasisten abiturient Veikko Wirkkala, som utsetts till årets unga
konstnär under Kaustby kammarmusik-vecka.

Sista lördagen i maj ordnades konserten Spår,  där gymnasiekören
och Aglepta, bestående av tidigare studerande från Kronoby
gymnasium  deltog tillsammans med  Wegeliuskören och Mellersta
Österbottens kammarorkester.



SKOLIDROTTEN
Skolåret inleddes med skolfotbollsturnering.
Kronoby deltog med ett flick- och pojklag.
Båda lagen spelade i Kronoby på
konstgräsplanen. Lagen gjorde en bra insats
men gick inte vidare till finalturneringen
denna gång.



Kronoby gymnasium deltog
med 16 löpare i
Stafettkarnevalen i Helsingfors.
Flickorna löpte 12x100m och
gatustafett. Pojkarna löpte
4x100m. Dessutom hade
Kronoby gymnasium ett lag i
dubbel svensk mixed stafett där
fyra pojkar och fyra flickor löper
turvis. Alla löpare på
stafettkarnevalen gjorde bra
prestationer och kan vara nöjda



Detta läsår har vi haft tolv duktiga
tutorer som arbetat för att stärka
gemenskapen bland våra
studerande.  Vår förhoppning är att
tutorverksamheten främjar trivsel
och trygghet i gymnasiet  Tutorerna
ordnar bl a aktiviteter för våra nya
studerande.

T U T O R E R N A

Som tutor läsåret 2022- 2023 fungerade:

Sofia Björk, Jasmine Björklund, Nicolina
Björkskog, Lina Dahllund, Filip Finnila,
Marion Forsell, Ida-Maria Lillrank, Aaron
Ollqvist, Kalle Pajala, Ida Snellman, Jesse-
James Westman och Edit Östman.



Tutorverksamhet

I  början av läsåret ordnade tutorerna en
utedag för de nya ettorna. Under läsåret har
de ordnat olika typer av rastaktiviteter åt hela
skolan. 

Tutorerna deltar också i skolans
marknadsföring. Det betyder att de har varit
med på olika utbildningsmässor i nejden.
Dessutom har de tagit emot nior då de
kommit på besök till gymnasiet och under
våren haft program i åttan.



BILDER FRÅN
ETTORNAS UTEDAG

VID MERILÄ 23.8



Medlemmarna i styrelsen valdes ut genom ett val som gjordes i början av skolåret av
studeranden. Då fick alla rösta fram en representant som de trodde skulle göra ett bra

arbete i styrelsen.
 

Studerandekårens
styrelse 2022-2023

Vår uppgift är att göra vår skola så trivsam och trygg som
möjligt för alla, till exempel genom att ordna olika evenemang! 

Temadagar Aktiviteter och
tävlingar

Klädteman



Två av de evenemang som SK ordnade

Klädtema: "Klä ut dig på
bokstaven P"

Vändagsbingo



Följande abiturienter
ingick även i
styrelsen under
perioderna 1-4: 

Erica Åminne, 
Sandra Dahlvik,
Emilia Holm och
Henrietta Sundström 



Polen 20-25.4
I slutet av april deltog 12 studerande och två lärare från Kronoby
gymnasium i en studieresa till Krakow i Polen. Resan ordnades av
Kvarnen och resans syfte var att lära oss mer om förintelsen och de
grymheter som hände under andra världskriget. Krakow är en
välbevarad och vacker stad med många historiska platser och
byggnader. Under vår vistelse visade sig vädret från sin bästa sida och
vi fick njuta av varmt och soligt väder.

Vi reste tillsammans med studerande och lärare från Pargas
gymnasium samt Kvarnens rektor. Under vistelsen i Polen besökte vi
koncentrationslägren Auschwitz och Birkenau. Vi besökte också
saltgruvan i Wieliczka som har anor från 1200-talet. Vi deltog i guidade
stadsrundturer till fots och besökte bl.a de judiska kvarteren, gamla
stan, Wavel-borgen och Mariakyrkan. 



Freiburg – Strasbourg oktober 2022 

Abina fick äntligen bege sig ut på resa efter att i flera års tid övat upp
sina kunskaper i tyska och franska. Gruppen reste först till den idylliska
medeltida staden Freiburg. Där fick de bl. a. uppleva en föreställning i
modern dans på stadsteatern och beundra den unika arkitekturen och
olika konstföremål i staden.
 
I det vackra Strasbourg besökte vi Europaparlamentet där vi fick träffa
och diskutera med europaparlamentarikern Silvia Modig. Hon berättade
om sin egen väg till denna post inom politiken och gav en hel del
nyttiga tips för framtiden till våra ungdomar. 

Vi fick massor med inspiration kring resans konsttema även i denna
stad. På Musée des Beaux-Arts uppstod många livliga diskussioner
kring målningarna och vi blev glada över alla de olika tolkningarna som
studerandena uttryckte. 

Området har många kulinariska specialiteter och våra studerande
passade på att smaka på bl.a. sniglar och andra traditionella
maträtter. Beställningarna gjordes naturligtvis på målspråken! 

SPRÅKPROJEKT



Stuttgart –
Strasbourg maj 2023

Språkstuderandena i årskurs 2 åkte på sin
språkresa i början av maj. Vi välkomnades av
somrigt väder då vi anlände till Tyskland. I Stuttgart
tillbringade vi en hel dag i det enorma Mercedes-
Benz muséet där alla hittade något spännande att
betrakta. Till och med byggnaden är imponerande.

Under en nattvandring genom smala gränder och
mysiga innergårdar ledsagades vi av en kunnig
guide som berättade om kusliga händelser och
personer i stadens historia. Muséet för modern
konst bjöd på originella installationer och vi hittade
många favoriter.



I Alsace-Moselle muséet fick vi vandra genom tankeväckande utrymmen och lära oss om
områdets våldsamma historia, om andra världskriget och om hur Europeiska Unionen fick sin
början.

Under besöket till Europaparlamentet fick vi följa med plenum där Tysklands förbundskansler
Olaf Scholz höll tal om bl.a. EU:s fortsatta stöd till Ukraina. Vi fick också se hur omröstningarna
går till.

Resenärerna hade under hela resans gång olika fotouppgifter, t.ex. att ta bilder med forcerat
perspektiv vilket gör att objektet man fotar ser ut att vara större eller mindre än det är i
verkligheten. Studerandena skapade otroligt kreativa och roliga bilder till sin egen utställning.



K R O N O B Y  G Y M N A S I U M       M U U R A M E N  L U K I O   
Det bästa sättet att bli bättre på ett språk är att få använda det i vardagen. Tack vare Svenska Kulturfondens Hallå Två -
projekt kunde vi i år återuppta studerandeutbytet med Muuramen lukio och erbjuda båda skolornas studerande en
möjlighet att träffas över språkgränserna.

I november åkte en grupp KG-studerande till Muurame i tre dagar. De bodde i familjer och följde med på lektionerna i
skolan.

I maj fick vi svarsbesök från Muurame. En kall tisdag åkte gästerna och värdarna ut till Pörkenäs där de flesta vågade sig
på ett dopp i det isiga havet. Desto varmare var stämningen i bastukammaren där konversationen flöt på båda
språken.  



K r o n o b y
g y m n a s i u m s  
H e m  o c h  s k o l a  r . f . bekostat ettornas utedag vid Pörkenäs och tutorernas skolning och tröjor 

ordnat årsmöte, stött abinas studiebesök i Åbo och Helsingfors samt tvåornas
studiebesök till Åbo 
ordnat inspirerande föreläsning inför studentskrivningarna med Cristoph Treier
ordnat morgonträningar för gymnasieelever 
fortsatt med satsning på en trivsam skolgård och rastaktiviteter genom att t.ex.
bekosta fotbollar, Mölkky-spel, utepingisbord samt innefotbollsspel
bjudit studeranden på lussebullar och glögg i samband med Lucia

Styrelsen har under läsåret satsat på följande för de bidrag för verksamheten som
erhållits av bl.a. Lisi Wahls stiftelse för studieunderstöd, Svenska kulturfonden och
Svenska folkskolans vänner:  

 

I styrelsen har följande personer varit aktiva läsåret 2022-2023:  Mira Tallgård (ordf), Mattias Dahlbacka (viceordf), Carina Samulin-Knippare
(kassör), Klaus Åkerlund (klassombud), Lilli Kastrén och Krister Lidsle (styrelsemedl), lärarrepresentanterna Ulrika Spik (bidragsansvarig) och
Sanna Jansson (sekreterare) och studeranderepresentanterna Hugo Käld, Adéle Zittra och Noelle Sjölind. 



I oktober deltog abiturienterna i 
 Högskoledagen i Helsingfors. De  
fick bekanta sig med olika 
 högskolor i huvudstaden enligt
eget val. I mars fick tvåorna göra
ett liknande besök till Åbo där
Åbo Akademi och
yrkeshögskolan Novia ordnade
en UniYh-dag.

Tvåorna blev även bjudna på ett
besök till  Karleby och 
 storindustriområdet (Kokkola
Industrial Park) och lära sig mer
om kemisk indurstri.

S A M A R B E T E  M E D  A R B E T S L I V  O C H  H Ö G S K O L O R   



S A M A R B E T E  M E D
A R B E T S L I V  O C H
H Ö G S K O L O R   

I början av januari hade vi vår traditionella 
 ministudiemässa dit våra forna studerande var
inbjudna och berättade om sina nuvarande studier.
Mässan var välbesökt och det var roligt att märka att
tidigare studerande gärna kommer och besöker sitt
gamla gymnasium. 

I januari var det dags för ettorna  stifta bekantskap
med regionens företag i och med att
”OptiCareerDay” ordnades i Jakobstad, vilket är ett
samarbete med företagarföreningen Concordia.

Vi hade även Helsingfors universitet på besök då de
besökte  olika gymnasier i Österbotten. Turnén
kallades Uni på väg.  Under läsåret hade vi även några
studerande som deltog i Åbo Akademis DI-dagen
samt Helsingfors universitets Mattetäphlan.  



P R A O  O C H
A R B E T S L I V E T S
S P E L R E G L E R

Tvåorna  hade i februari en tredagars prao. Som
inledning på praon hade vi Tina Ademola från
Beamex på besök. Hon berättade bl.a. om vad
arbetsgivarna ser på vid arbetsansökan och hur
en bra CV kan se ut. Samma dag besökte vi även
UPM, Baltc Yachts och Snellmans och fick höra en
hel del om arbetslivets spelregeler och vilket
behov av arbetskraft regionens företag har.



T a c k  t i l l  v å r a
s t i p e n d i e g i v a r e
Stiftelsen Kulturfonden för Gamlakarlebynejden r.s.
100-årsfonden vid Gamlakarleby Svenska Samlyceum
Svenska studiefonden
Gamlakarleby Natur- och fågelvänner
Håkan Wiklunds minne
Eliisa och Jan-Erik Granbackas minnesfond
Larsmo kommun
Baltic Yachts Ab, Jakobstad
Kronoby Andelsbank
Herrfors ab
Kronoby Lions
Terjärv Lions
Nedervetil Lions
Lions Club Karleby – Kronoby / Klippan
Natur och Miljö
Studerandekårens styrelse (god kamrat-stipendier)
Tyska ambassaden
Sverigekontakt i Finland r.f.



 
 

K n i p p a r e  N o r a
 K u l l a  L u c a s
 L i d s l e  A l e x

 L i l l s u n d e  W i l m a
 L i n d g r e n  M i k a e l a
 L y t t b a c k a  T a n j a

 N y m a n  N e a h
 S a n d b a c k a  W i l h e l m

 S e l l n ä s  A n d e r s
 S n e l l m a n  S a m
 S o m e r o  J u l i a
 S p i k  M a r i k a

 S t å h l s t e d t  V e r a
 S u n d s t r ö m  H e n r i e t t a

 S v e n l i n  M a l i n
 S å g f o r s  S a n d r a
 Å k e r l u n d  O l i v i a

 Å m i n n e  E r i c a
 

S T U D E N T E R  

V å r e n  2 0 2 3
 

 A l b ä c k  A d a m
 A l b ä c k  I s a k

 A s p l u n d  E m m y
 B j ö r k s t r ö m  L y d i a

 D a h l b a c k a  R a s m u s
 D a h l v i k  S a n d r a

 G r i p e n b e r g  J a k o b
 G r ö n q v i s t  A r o n
 G ä d d n ä s  E m i l i a
 H a n s s o n  A n t o n

 H o l m  E m i l i a
 H o n g e l l  S a n d r a

 H ö g l u n d  C o n r a d
 I l k o v a  A l i s a

 K a i t f o r s  F a n n y
 K a n g a s  D a n i e l

 K a r l s t r ö m  F r e j a
 

H ö s t e n  2 0 2 2
 

F a n n y  B j ö r k s k o g
J e n s  S v e n f e l t

 




